
1

R O Č N Í K 7 • Č Í S L O 4 / 2 0 1 1

Některé obce Kdyňska se zapojily do projektu Tematická trasa po stopách J. S. Koziny. Starosta
Mrákova Josef Janeček (uprostřed) využil příležitosti a pozval poslance Vladislava Vilímce na set-
kání rodáků. Přihlíží starosta Újezda Václav Kalčík. (sh)

Čtyřicet dětí, od miminek po studenty, zahajo-
valo prázdniny v Černíkově. (ou)

Královští poslové přijeli oznámit, že za rok
k nám přijede císař František I. (sh)

Že letos nebylo léto? A kdy jindy by si pionýři z Jitřenky takto užívali? (im)

Stolní kalendář pro rok 2012 - Tady jsme domaStolní kalendář pro rok 2012 - Tady jsme doma
od října v TIC Kdyněod října v TIC Kdyně
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Oprechtičtí hasiči pořádali zájezd do našeho hlavního města. Výlet zorganizoval jednatel SDH
Hříchovice Lubomír Wurm s manželkou. Všichni navštívili Petřínskou rozhlednu, zrcadlové bludi-
ště, následovala procházka Malou Stranou, přes Karlův most na Staroměstské náměstí a dokonce
zhlédli i Ruzyňské letiště. K výletu neodmyslitelně patří občerstvení, které bylo kolektivní. O dob-
rou pohodu na cestě se postaral Václav Andrle, řidič autobusu, kterému touto cestou oprechtičtí
děkují. Na Karlově mostě Josef Weber, Dana Weberová a Václav Dolejší. Hanka Hoffmannová

Oprechtičtí hasiči vyrazili na Petřín

Žáci 1. stupně Masarykovy ZŠ ve Kdyni se
pravidelně účastní celostátní soutěže v anglic-
kém jazyce „Video pohlednice z mého města“.

Celou soutěž si i tentokrát užili od samého
začátku. Pobavili se už při vymýšlení obsahu
soutěžního snímku, který musí být každý rok
jiný. Není to nic jednoduchého, ale nakonec se
čtvrťáci dohodli na „zločinu“, který je třeba po
zásluze odměnit. Natočili tak fingované poško-
zení vlastnoručně vyrobené dopravní značky,
za které si šel zločinec sednout do vězení upra-
veného z šatny školy. A protože zločinec byl
zároveň počítačovým hackerem, vysvobodilo
jej pouze zhotovení anglických webových
stránek města Kdyně. Naštěstí se našla parta
šikovných čtvrťáků, kteří informacemi o Kdyni
nešetřili, a zatčený vězeň mohl po krátké době
vězení opustit.

Nápad se líbil i soutěžní porotě, která v leto-
šním jubilejním 10. ročníku udělila žákům
4. ročníku skvělé 2. místo, žáci 5. ročníku obsa-
dili v hojné konkurenci pěkné 4. místo.

Vyhlášení výsledků soutěže proběhlo přímo
v Praze na Ministerstvu školství, mládeže
a tělovýchovy. Za bezchybnou spolupráci při
natáčení videa si všichni účinkující vysloužili
i výlet, který je čekal na zpáteční cestě z Prahy.
Nemohli si nechat ujít zastávku u McDonald's,
po které následovala prohlídka Koněpruských
jeskyní.

Vše se podařilo a věřím, že i příští rok se
najde další skupina nadšených angličtinářů,
abychom se mohli pustit do natáčení znovu.

Poděkování patří i vedení školy, které účast
v soutěži podpořilo, a učitelkám anglického
jazyka na 1. stupni, které soutěžní snímky
s žáky připravily. Byly to mé šikovné kolegyně
Jitka Svobodová, Pavla Gondeková a Helena
Spörlová. Šárka Zlámalová

I učitelé MZŠ ve Kdyni se umí na konci školního roku pobavit. Výzvu 2. stupně na bowlingové dráhy
přijal kolektiv 1. stupně (na snímku). Není důležitý výsledek utkání, ale jeho skvělý a veselý průběh.
Sehraný kolektiv 1. stupně MZŠ ve Kdyni na snímku. (šz)

Pohoda na konci školního roku
Na koncertech dechové hudby ve Kdyni

zazněla poprvé skladba věnovaná osvobo-
diteli města Kdyně plukovníkovi
Ginderovi. Zásluhou příbuzných Vladimíra
Hrubého město získalo partitury několika
skladeb zkomponovaných tímto kdyňským
rodákem. Mezi nimi se objevil i pochod
věnovaný americkému plukovníkovi
Ginderovi, veliteli osvobozovací jednotky
americké armády na Kdyňsku. Jako výraz
vděčnosti tomuto veliteli i americkým
vojákům složil Vladimír Hrubý ve dnech
osvobození Col. Ginder – March pro decho-
vý orchestr. Ve Kdyni 24. července tak
poprvé skladba zazněla po 66-ti letech
v podání dechového souboru smržovického
rodáka a výborného muzikanta Oty Hellera.
Ukázalo se, že se jedná o skladbu melodic-
ky i harmonicky propracovanou, která si
nezadá se známějšími pochody.

Slavnostní pochod ozdobí oslavy osvobo-
zení města Kdyně americkou armádou.

Vladislav Vilímec, místostarosta města

Hudební premiéra

HURÁ!
DOKÁZALI JSME TO! VVVV    ČČČČEEEE RRRR NNNN ÍÍÍÍ KKKK OOOO VVVV ĚĚĚĚ OOOO PPPP ĚĚĚĚ TTTT FFFF UUUU NNNN GGGG UUUU JJJJ EEEE HHHH OOOO SSSS PPPP OOOO DDDD AAAA

Obec provedla celkovou opravu hospody
v Černíkově za zhruba 800 tisíc korun.
Vyměnila se okna, dveře, veškerá sanitární
keramika včetně všech obkladů a dlažeb 
v sociálním zařízení a lokále hospody, byl
zakoupen nový nábytek a některé elektros-
potřebiče. Samozřejmostí pak bylo vybílení
vnitřních prostor a fasády budovy.
Slavnostní otevření proběhlo v červnu a při
harmonice si tam zazpívali mladí i ti starší.

Jaroslav Šlachta, starosta
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Vzpomněli jsme Karla Rakouského
Loni byla slavnostně vysvěcena kaplička

vybudovaná na počest blahoslaveného Karla
I., posledního rakouského císaře a českého
krále. Stalo se tak z iniciativy a péčí majitelů
pozemku v Branišově. Rodina Nejdlova ze
Kdyně se rozhodla každoročně vzpomenout
duchovního významu Karla mší svatou, slou-
ženou v tradičním tridentském ritu. Tedy latin-
sky, kdy je kněz obrácen směrem k oltáři. 

Počet přítomných svědčí o jisté univerzál-
nosti odkazu tohoto panovníka. Letos vzpo-
mínka na Karla byla doplněna i o jeho nej -
staršího syna Otty, který byl 16. července
pochován ve vídeňské kapucínské kryptě. 

Již před rokem vznikaly občasně dotazy,
proč právě tento poslední vládnoucí Habsburk
by měl být takto uctíván. Je nasnadě, že vždy
budeme mít ve vztahu a k době monarchie roz-
dílné názory. Koneckonců za první republiky 
a samozřejmě i později bylo k monarchii při-
stupováno velmi kriticky. 

Na druhé straně mnohé věci z té doby jsou
dodnes platné a fungují, aniž si to mnohdy
uvědomujeme.

Karel byl veden poctivou snahou skoncovat
s válečnými útrapami. Předkládal různé
mírové iniciativy, ale žádnou z nich již nedo-
kázal uskutečnit. Společnost byla většinově
naladěna na vznik samostatnosti našeho státu,
což se stalo samozřejmě tužbou většiny české-
ho národa na konci I. světové války. 

I tak však může ve svých názorech a ve
svém konání Karel I. i dnes inspirovat. Přesáhl
svou dobu a ač nepochopen, zůstal do posled-
ka věrný svým názorům i národům. A to bylo
od panovníka fakticky očekáváno. Proto pova-
žuji za přirozené, že dochází k renesanci zájmu
o tuto historickou osobnost.

Myslím, že dnes ani Ti nejhlasitější zastánci
konstituční monarchie nepředpokládají u nás

nějaký státoprávní zvrat tohoto typu. To je
politická realita dnešní doby. Vlastně i výhoda,
protože k odkazu Karla I. se můžeme přihlásit
bez nějakých předsudků. 

Svou účastí podtrhli atmosféru mše a vzpo-
mínky i sokolovští ostrostřelci. Po mši 
v dobříkovské hospůdce proběhlo představení
knihy o blahoslaveném Karlovi I. za účasti
autora Josefa Pejřimovského. Na úvod prezen-
tace zazpívala Květa Sajlerová za klavírní spo-
lupráce Milady Nejdlové tři písně od Antonína
Dvořáka V národním tónu, což v sobě odráže-
lo i určité symbolické a milé hudební vyváže-
ní časů monarchie.         Ing. Vladislav Vilímec, 

poslanec Parlamentu ČR

Na výroční mši přišli i představitelé města Kdyně, zleva Vladislav Vilímec a Jan Löffelmann.       (ts)

Skupina žen, která pravidelně cvičí v koutském Sokole, si udělala výlet vlakem na Šumavu.
Navštívily jsme Horskou službu na Špičáku, kde nám ochotný záchranář vysvětlil svoji práci
Potom jsme vyjely lanovkou na Hofmanky a odtud pěšky do Železné Rudy. Cestou nás sice pro-
vázel vytrvalý déšť, ale to nijak nebránilo dobré náladě všech zúčastněných.       Helena Klimentová

Z Kouta vlakem na Šumavu

Zemřel
Ing. Josef Špatenka

Ve věku 90-ti let zemřel 15. července
bývalý předseda Městského národního výbo-
ru ve Kdyni Ing. Josef Špatenka. Poprvé byl
zvolen předsedou po odstoupivším Janu
Ticháčkovi 29. března 1973. Po dalších vol-
bách byl opětovně potvrzen ve funkci před-
sedy 17. listopadu 1976, kterou vykonával až
do června 1981.

Období „starostování“ Josefa Špatenky
bylo samozřejmě ovlivněno tzv. normaliza-
čními lety. Národní výbory byly prodlouže-
nou rukou komunistické moci, o nějaké roz-
hodovací samostatnosti nejde hovořit.
Koneckonců i platy tehdejších představitelů
národního výboru včetně jeho zaměstnanců
byly propláceny z okresního rozpočtu.
Vlastní finanční zdroje Kdyně byly velmi
nízké a zcela závislé na přerozdělování pro-
středků z okresu či kraje. V roce 1981 činil
rozpočet města a deseti dalších obcí necelých
pět milionů korun československých včetně
plánovaných akcí „Z“. Doba Josefa Špatenky
se nevyznačovala výraznou investiční aktivi-
tou města. Na začátku byla dokončena stavba
nákupního střediska na rohu Náměstí 
a výstavba bytů Na Tržišti. V druhé polovině
70. let se jednalo jen o drobné stavební akce.   

Výhodou Kdyně po listopadu 1989 byla
skutečnost, že město nebylo v minulých
letech zcela přetvořeno do obrazu převláda-
jící socialistické architektury. Do Kdyně 
v sedmdesátých letech nepronikala snaha
všechno staré za každou cenu zbourat.
Musíme být vlastně vděčni, že na Náměstí se
nepostavil žádný hrůzostrašný kulturní dům
či jiné nesmyslnosti. To je možno přičíst 
k pozitivu starostenských let Josefa Špaten-
ky.                              Ing. Vladislav Vilímec, 

místostarosta města Kdyně
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V Mrákově a všech jeho přilehlých obcí tj.
Starý Klíčov, Nový Klíčov, Mlýneček 
a Smolov se 5. a 6. června uskutečnilo setkání
rodáků a přátel obce Mrákov. Konalo se u příle-
žitosti oslav 50 let založení Mrákovského sou-
boru a 50 let otevření nové budovy základní
školy. Zajímavé výročí oslavili také hasiči –
SDH Mrákov 105 let založení a SDH Nový
Klíčov 75 let založení. Z pozvaných hostů
pozvání přijal poslanec Parlamentu ČR Ing.
Vladislav Vilímec a starostové okolních obcí.

za OÚ Mrákov A. Duffková

8. ročník Memoriálu Josefa Schödelbauera,
který pořádala obec Nová Ves proběhl 18. červ-
na. Již několik dní před soutěží připravovali
členové SDH sportoviště pro soutěž. 

V den soutěže jsme postavili stan a dodělali
poslední úpravy. Soutěž začala jako tradičně ve
13. hod., letos bohužel deštěm. Při zahájení
poděkovala a předala starostka Mgr. Věra
Hynčíková Vladimíru Kalíškovi dar za 80
odběrů krve. Malé děti z Hluboké pak předved-
ly dva požární útoky. Samotné soutěže se
zúčastnilo 9 družstev, mezi nimi také družstvo
ze SRN a družstvo starších dětí z Blížejova. Pro
nepřízeň počasí se z bezpečnostních důvodů
zrušila soutěž o „Pohár starostky obce“. Soutěž
Josefa Schödelbauera vyhrálo soutěžní družst-
vo z Prapořišť a domácí získali 2. místo. Děkuji
pořadatelům, rozhodčím a všem, kteří nám 
s touto soutěží pomohli. Josef Polák

Akce byla spolufinancována Evropskou unií z Evropského
fondu pro regionální rozvoj, investice do vaší budoucnosti.

Memoriál Josefa Schödelbauera

Medaili Sdružení hasičů Čech, Moravy a Slezska za mimořádné zásluhy převazala Anna Jírovcová 

Pedikérské služby Alena Kolářová – tel. 775 955 242, 379 731 759
Kosmetické služby Alena Mrkvičková – tel. 775 995 579, 602 627 827

jsou na nové adrese: Klatovská 473, Kdyně (směr Brnířov). Výstavu starých fotek v ZŠ Mrákov navštívilo
během dvou dní přes tisíc lidí a moc se líbila.    

Úspěšní bikeři
jsou z Hluboké

Sedmapadesát bikerů se sešlo pod Korábem,
aby se v různých kategoriích zúčastnili 
9. ročníku závodu horských kol O pohár města
Kdyně. Hlavní kategorii vyhrál Petr Šindelář 
z Velosportu Domažlice. Velký úspěch ale sla-
vila také obec Hluboká. Na snímku kategorie
příchozích a vítěz Václav Heidler, následuje
Martin Kadlec a Jiří Kadlec. Nejlepším vete-
ránem byl Karel Duchek, všichni z Hluboké.

Velkolepé  os lavy  v  MrákověVelkolepé  os lavy  v  Mrákově
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Jako hasiči jsme se na schůzi domluvili, že děti u nás nemají skoro žádné možnosti se poba-
vit, a tak, že uspořádáme pro naše nejmenší „Dětský den“ s opékáním vuřtů u táboráku, po
kterém bude následovat posezení u táborového ohně za doprovodu dvou kytaristů. Datum jsme
zvolili 9. července, což se ukázalo jako šťastná volba, protože se počasí na celé odpoledne 
i večer velice vydařilo. Děti absolvovaly postupně asi devět soutěžních úkolů, a pak jsme jim
rozdali podle věkových kategorií i patřičné ceny společně s upomínkovými listy. 

Jednou z cen byly i vuřty, které si děti opékaly na ohni. Následovala zábava s živou muzi-
kou a i my dospělí jsme si postupně vyzkoušeli jednotlivé soutěže, u čehož jsme se velice
zasmáli. A hlavně ke všemu hrála skvělá hudba, takže se všichni bavili velmi dobře. Myslím
si, že se celá akce povedla a určitě uvažujeme o dalším pokračování. Tímto bych chtěl podě-
kovat všem, kteří se podíleli na přípravě a průběhu této úspěšné akce.

Fotografie z akce naleznete na www.slavikovice.borec.cz.
Za  SDH Slavíkovice velitel Jiří Vogeltanz

Ve Slavíkovicích chtěli bavit děti a nakonec bavili i sebe

Pondělní podvečer, který dovršil pouťový víkend, patřil v oprechtické hospůdce milovníkům
rybích hodů, které každoročně připravuje rodina Weberů pod záštitou SDH Oprechtice.
Pochoutku chutně upravil Václav Včela. Hráli k tomu dva talentovaní mladí harmonikáři
Luboš Pitter a Josef Jarábek. Specialitu přijeli ochutnat z celého okolí.       Hanka Hofmannová

Rybí specialita s oprechtickou značkou

Koncem června skončila florbalová sezona
florbalistů FbC APM Automotive Kdyně. Celý
oddíl zaznamenal během roku několik premiér.
První zápasy pod hlavičkou České florbalové
unie (Čfbu) odehrál nejen tým elévů, ale i pří-
pravka. Naši nejmenší zaznamenali hned na
prvním turnaji výhry a celkově se umístili na 
2. místě, kdy nestačili ve finále na Slavii VŠ
Plzeň (3:2).

V příští sezoně čeká mladší žáky celá soutěž
Čfbu, která čítá celkem 10 turnajů. Doma se
představí na 3 turnajích ve sportovní hale MZŠ
Kdyně. V září proběhne opět nábor hráčů do
přípravky, což jsou žáci, kteří půjdou do 1. a 2.
třídy. Zájemci se již nyní mohou hlásit na
oddílový email: fbckdyne@apm.cz , popřípadě
sledovat webové stránky: www.fbckdyne.cz.

Nováčkem KV-PL ligy byl i tým mužů.
Hned v první sezoně se jim podařilo postoupit
do 3. ligy. Na tomto základě se přihlásil do
příští sezony B-tým, který bude v této soutěži
pokračovat.

Na závěr bychom chtěli poděkovat za pod-
poru Městu Kdyně, firmám APM Automotive,
Kdyne:net, KT plus, Strojírny Kohout a všem
fanouškům.                                Stanislav Götz

Pohled za florbalem
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� Mladí hasiči ze Stanětic vyrazili na
výlet do Německa? Cílem byl Chur pfalz -
park v Loiflingu, nedaleko Chamu. Jedná se
o zábavný park nejen pro děti, ale i pro
dospělé. Děti z Oprechtic, Hří chovic a Sta -
nětic si den opravdu užily, věk nebyl pře-
kážkou. „Děkujeme řidiči pohodlného auto-
busu, Miroslavu Pazderovi, který vyšel vstříc
všem prosbám a přáním,“ uzavírá Hanka
Hoffmannová, zahořanská zastupitelka.
� Děti v Němčicích symbolicky tetoval
pirát z Karibiku? Dětského dne na koupali-
šti  se účastnilo 40 dětí, maminky, babičky 
a ti, kteří se chtěli bavit. Víly s královnou se
staraly o průběh všech disciplín, voják zaji-
šťoval střelbu ze vzduchovky a z pinballové
pušky. Nechybělo tradiční pojídání špaget na
čas. O ozvučení a komentáře se staral
Zdeněk Bosák. Akci sponzorovali místní
občané spolu s obecním úřadem. Děti byly
bohatě odměněny, dětský den se moc líbil.
„Za bezvadný průběh a celkovou organizaci
děkujeme nájemcům koupaliště, manželům
Jeřábkovým,“ dodává starosta Jan Hvizd.
� V pátek 10. června si osmdesátka dě  -
tí z Kouta na Šumavě a okolí užila oslavu
Dětského dne na Střelnici? Sokol tentokrát
pozval klauny a tetu Štěpánku, která malova-
la na obličeje dětí obrázky. Tak byly k vidě-
ní květinky, zvířátka a jiné. Klauni bavili
hrami, písničkami, tancováním a vyráběli
pro všechny děti na přání hračky z balonků.
„Pořadatelé děkují všem, kteří se na zajištění
akce podíleli,“ vyřizuje Helena Klimentová.
� Pionýrská skupina Jitřenka Kdyně
pořádala dva pionýrské tábory. Oba se
uskutečnily na základně Zelená Lhota. Děti
si na prvním táboře hrály na Pokémony, na
druhém zavládla atmosféra vesnická, protože
z dětí se stali vesničané. Připomněly si staré
lidové zvyky a leccos si vyzkoušely. „Mnohé
děti pekly poprvé brambory, poprvé stavěly
májku nebo se zúčastnily dožínek,“ uvádí
Ivana Mochurová, hlavní vedoucí tábora.
� Radar zpomalil rychlost v Loučimi?
Neukázněné řidiče, kterým cedule s názvem
obce a tím pádem omezení rychlosti na pře-
depsanou padesátku nic neříká, by měl
„umravnit“ měřič rychlosti. Nákladem téměř
50 tisíc korun jej nechal instalovat obecní
úřad na silnici 1. třídy ve směru od Klatov.
Sloupek a elektrické připojení zajistila obec,
měřič instalovala odborná firma.
� Děti z Oprechtic se s rodiči a praro-
diči sešly na hřišti? Celé odpoledne ratoles-
ti plnily různé úkoly a nechyběly zábavné
hry, které připravili dospělí. Všechny děti si
odnesly pamlsky a drobnosti. „Počasí bylo
předem objednáno, opékaly se buřty a všich-
ni si sobotu užívali i přes velké věkové roz-
díly,“ říká Hanka Hoffmannová.
� Sportovně střelecký klub Kout na
Šumavě pořádal 30. ročník střelecké sou -
těže o Pohár Šumavy v disciplině libovol-
ná malorážka na 60 ran vleže? „V první
kategorii vyhrál s nástřelem 596 bodů
Václav Bečvář z Dukly Plzeň, druhé místo
obsadil Pavel Hauer z Pňovan, třetí byl
domácí Josef Dufek. Pořadí ve 2. kategorii:
Radomír Binar z Domažlic, František
Luksch z Újezda a domácí Josef Toman,“
informuje Helena Klimentová.

Víte, že...Víte, že...Tradice vítání se vrací do Černíkova

Černíkovská obec obnovila tradici „vítání nových občánků“. 
Poslední vítání občánků bylo uskutečněno ještě za působnosti Místního národního výboru Černíkov
v roce 1990. Od té doby žádné dítko přivítáno nebylo, proto jsme se rozhodli přivítat děti narozené
od 1. 1. 2005 do června 2011, tedy všechny naše předškoláčky.
Celkem se tato akce týkala 13 dětí, samotného vítání se zúčastnilo 11 dětí s rodiči. Na památku
tohoto dne byly všem přivítaným dětem předány upomínkové dárky. Ke slavnostnímu průběhu
přispělo rovněž vystoupení mladých dudáků z Domažlic.     

Jaroslav Šlachta, starosta obce Černíkov
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Kdyně jako za dob císařských
Císařské slavnosti se poprvé konaly ve

Kdyni. Když se začteme do historie města
Kdyně, mohli bychom s nadsázkou říci, že
městem kráčela c. k. monarchie. V roce
1812, v době napoleonských válek, totiž
město navštívil samotný rakouský císař
František I. Podl e dostupných informací si
prohlédl město a na tehdejší dobu moderní
textilní manufakturu. 

Letos tedy uplynulo - v uvozovkách - jen
199 let návštěvy císaře. Kulatých 200 let je to
ale od doby, kdy přijel královský posel tuto
událost městu oznámit.  V samotné Kdyni totiž
v minulosti nevznikla tradice poutí či nějakých
městských slavností. Představitelé města ve
spolupráci s turistickým informačním centrem
a společností AgAkcent se proto rozhodli, že se
tuto významnou historickou záležitost pokusí
přiblížit obyvatelům a návštěvníkům Kdyně
naučně zábavnou formou a pak ji každý rok
znovu oživí. 

Slavnosti navštívil kancléř Klement
Metternich, pravá ruka císaře Františka I., který
se přijel přesvědčit, zdali je město hodno císa-
řské návštěvy v příštím roce. Všichni ve městě
byli na nohou a připravovali se na tuto vele-
významnou událost. Na pozvání pana starosty
přijela do města Kdyně kejklířská a divadelní
společnost. Jejím úkolem je připravit a sehrát
zábavné „spektákle“, které by posloužily za
vzor pro pobavení jedinečné a slavné návštěvy.

V rámci Císařských slavností vystoupilo ve
dvanáctihodinovém programu až 50 účinku-

Martin Volf opět nezahálel a napsal pro DS Kolofantí novou svěží a živou komedii z man
želského života "Katka a bude z ní matka", ve které se projevují charakteristické rysy autoro-
vy tvorby. Je to tudíž veselohra bujarého žánru proti nudné moralitě, místy s erotickým nábo-
jem. Nechybí v ní situační a slovní vtip občas i neuctivý, ale ani vážnější myšlenkové jádro.

Hra vychází z osobních zkušeností autora, současné skutečnosti a značně podobných život-
ních situací. Osoby se potýkají se svým vlastním osudem, erotickou zvědavostí spojenou s tou-
hou po nových vztazích a prožitcích. Autor Martin Volf zde vtipkuje tím způsobem, že má
pravdu. Nic nepředstírá a bez servítků a iluzí otvírá vrátka do zaběhlých způsobů mladé bez-
dětné rodiny, která se snaží naplnit své životní poslání, ale i do zákulisí jejich rodičů a přátel.

Děj se odehrává v obývací kuchyni manželů, kde on se rád napije a své erotické fantazie
začíná prožívat u monitoru počítače, neboť ona je často unavená. Ale lásku si projevují. Do
jejich života se vměšují i kousavě ironické tchýně. Na návštěvu přijdou i dvě kolegyně, z nichž
jedna je energická a plná zkušeností a druhá nezkušeně naivní.  Další postavy přináší do hry
různé komické situace a jsou plné překvapení, nečekaných vztahů a představ. Jak nakonec vše
dopadne? Rozuzlení nemůžeme prozradit. Výsledek bude jasný každému, kdo má smysl
pro lidskou povahu, ženský instinkt, sexualitu, humor a trochu koketnosti. Mají pravdu ti, kteří
tvrdí, že smích nás pohoršuje? Smích svítí a září a dotýká se celého našeho života.

A trochu vyznání na závěr. Na divadle je totiž nejkrásnější setkání hry, herců a autora s pub-
likem a z toho vzniklý určitý stav napětí, bez čehož by divadlo nemělo smysl. Vy diváci může-
te srovnávat osudy postav se svými, pochopit je a získat nová poznání a zkušenosti. Kvalitní
hra u vás tento pocit vyvolá a autor i herci dosáhli svého cíle. 

Premiera 1. a 8. 10. 2011 v kulturním domě v Kolovči. www.kolofanti.estranky.cz. 
Předprodej vstupenek u Jany Součkové (souckova.janka@seznam.cz).

Kolofanti přicházejí s novou komedií

Tento „špalkomobil“ se stal nejoblíbenější hra-
čkou školní zahrady v Chodské Lhotě. Od ná -
padu přes realizaci je autorem pan Jiří Sporer,
dědeček předškoláka Pavlíka Poláka. V době
nejrůznějších počítačových videoher je nápad
šikovného dědečka dvojnásob potěšující. Tento
stroj vybavený volantem, šaltpákou i odrazkami,
doplněný zvukem motoru z dětských hlasivek se
opravdu povedl. Spokojený úsměv pana Sporera,
při pohledu na hrající si děti, hovořil za vše – no
zkrátka „stará škola“.                                (mz)

Špalkomobil

jících a odehráli 16 představení. Byli mezi nimi
vynikající hudebníci, romantičtí šermíři, diva-
delníci, kejklíři, žongléři i tanečníci. Progra -
mem provázel zábavný principál Berbek a jeho
paní Hanička, součástí se stalo tržiště s rozma-
nitým sortimentem.

„Nadšení byli dospělí, ale hlavně děti.
Trochu je postrašil pavouk na chůdách, se kte-
rým dokonce během jedné hry bojovaly, potěšil
je kejklíř Lucas s balónky ve tvaru zvířat 

a šavlí. Zábavu jim přichystali i pocinovičtí
kováři a mohly se povozit i na koních. Lidé se
ptají po flašinetáři Šestákovi,“ uvedla Šárka
Kafková z TIC Kdyně.

A jestli je město hodno návštěvy císaře
Františka I.? Dozajista ano! Za rok, 8. července
2012, tedy přesně na den po dvou set letech,
spěchejme do města Kdyně, vydejme se na
počátek 19. století, a vrhněme se do víru oslav!

Sylva Heidlerová

TIC Kdyně - květen - září:
pracovní dny 9.00 - 17.00, víkendy 14.00 - 17.00
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Na kole z Čech do Bavor - letos na vodě
Na kole z Čech do Bavor – letos spíše na
vodě...
Letošní ročník cyklistického přejezdu Na kole

z Čech do Bavor se uskutečnil v sobotu 18.
června se startem i cílem na koupališti Úžlebec
u Černíkova. Pro jezdce byly připraveny dvě
trasy. Kratší 26 kilometrová trasa vedla přes
Němčice, Stanětice a Kanice, delší 59 kilomet-
rová, zavedla cyklisty zcela opačným směrem,
a sice přes Kdyni a Maxov do Německa a poté
zpět přes Novou Ves, Hlubokou a Branišov do
Úžlebce. I přes to, že úplně celý den propršel,
se akce zúčastnilo více než 60 zdatných jezdců,
kteří se nenechali nepřízní počasí odradit.
Kromě představitelů obcí Kdyně a Černíkov
přijeli do Úžlebce také zástupci německého
Eschlkamu, bohužel vzhledem k počasí v pod-
statně nižším počtu, než bývá v jiných letech
zvykem. 
V cíli na cyklisty čekalo občerstvení a příjem-

ný program v podobě vystoupení mažoretek ZŠ
Koloveč, šermířského souboje Západní hordy 
z Blížejova a v neposlední řadě také ukázky
umění mysliveckých trubačů. Celé odpoledne
doprovodila skvělou hudbou a nádherným zpě-
vem country kapela Lenka a K-Band. 

Zájemci, kteří by si chtěli připravené trasy
projet, si mohou v Turistickém informačním
centru ve Kdyni vyzvednout mapky s oběma
okruhy. Zároveň si mohou projet i další dva
nové okruhy, jejichž mapky jsou také sou-
částí projektu Na kole z Čech do Bavor.
Jde o aktualizaci již dříve vydaných mapek. 

Na startu všichni cyklisté obdrželi mapky s vyznačenou trasou.

Rybářská premiéra
ve Spáňově

Organizátoři akce město Kdyně, městys Eschlkam a AgAkcent, s. r. o. děkují všem zúčastně-
ným cyklistům i vystupujícím a těší se na Vaši účast v příštím, již osmém ročníku.

Celá akce byla spolufinancována Evropskou unií z Evropského fondu pro regionální rozvoj,
investice do vaší budoucnosti. 

Vítěz 1. rybářských závodů ve Spáňově Jan
Kellner s jedním z hlavních pořadatelů
Václavem Behanem.                                  (ou)

Na Blahníkách kolaudovali

..zatím jenom mostek, ale bude i oprava cesty,
slíbil starosta František Jílek (zprava). 

Kolaudací nového mostku přes potok
Andělici poblíž Chodské Lhoty a v těsné blíz-
kosti farmy Antonína Černého skončila jedna
fáze úprav účelové komunikace, která by měla
za mostkem navazovat na bývalou cestu 
z Pocinovic do Lhoty. „Oprava cesty se bude
dělat v budoucnosti, dneska máme kolaudační
řízení tohoto propustku,“ upřesnil starosta
Lhoty František Jílek. Náklady na stavbu most-
ku byl necelý milión korun, z toho 200 tisíc
přispěl krajský úřad formou dotace.

Mostek je široký 6 metrů, aby se na něj vešel
i kombajn, nosnost je 80 tun, takže po něm
může projet i tank. Podle stávajících předpisů
jde o klasickou stavbu pro jakoukoliv dopravní
komunikaci. Zdeněk Huspek

Čtěte www.kdynsko.czČtěte www.kdynsko.cz



9

Co se děje  v  infocentru

Čeští a bavorští muzikanté zahráli spo -
lečně v Eschlkamu v rámci Česko-
Bavorských týdnů. Na důkaz toho, že hudba
nezná hranic, vystupují společně hudebníci 
z obou států, aby pobavili jak české, tak 
i německé publikum. 

Letos se tak stalo v pátek 15. července 
a příznivci dechové a lidové hudby zaplnili
prostory eschlkamského hostince U Pošty opět
do posledního místečka. Pozvání na událost
přijali také představitelé partnerských obcí
Kdyně (J. Löffelmann), Všeruby (L. Rousová, 
V. Krás  nický) a samozřejmě Eschlkam 
(J. Kammermeier). Programem provázel ve -
dou cí Turistického informačního centra 
v Eschlkamu Josef Altmann a pro české
návštěvníky tlumočila jeho kdyňská kolegyně
Šárka Kafková. 

Z českých kapel vystoupila nejmenší chod-
ská dechovka „Sedmihorka“, která, jak se
posluchači dozvěděli, má za sebou již pět turné
po Japonsku, a klatovská „Veselá šestka“,
která těší své příznivce už od 70. let 20. stole-
tí. Za německou stranu vystoupil „Zpívající
hostinský Manfred Mühl“, který zpívá pro pot-
ěšení hostů ve svém hotelu každý den, a dvě
skupiny, které hrály na citery – „Rittsteigská
trojka“ a „Komorní hudba Donauwald“.
Největší úspěch však sklidila kapela „Veselá
pětka“ z Lamského kouta. Jde o skupinu mla-
dých lidí, kteří vystupují od roku 2004, před
třemi lety vyhráli 33. mezinárodní festival
lidové hudby v Graska Gora ve Slovinsku. 
Kapely se celý večer střídaly, v závěru zahrály
společně obě české a poté i všechny německé
skupiny. Návštěvníci se bavili až do nočních
hodin, a to i díky vtipům, kterými jednotlivá
vystoupení prokládali Josef Altmann 
a Andreas Hast reiter. Každý, kdo by chtěl
vychutnat skvělou česko-bavorskou atmosféru
a výborné eschlkamské pivo, je již dnes srde-
čně zván na příští ročník Česko-Bavorského
setkání muzikantů.                           TIC Kdyně

Společně
v Eschlkamu Poslední červencový čtvrtek navštívili Kdyni zaměstnanci města Parsberg spolu s tamními dob-

rovolnými hasiči a dalšími obyvateli města. Příjezd byl naplánovaný na 10. hodinu dopolední. Za
město Kdyně přivítala hosty Sylva Heidlerová, která také představila pracovníky TIC Kdyně, kteří
německé přátele po celý den doprovázeli. Návštěvě se věnovali také zástupci kdyňských sportov-
ních spolků, kteří si vyměnili zkušenosti a kontakty s těmi německými. Doufejme, že touto cestou
dojde k navázání dalších společných akcí jak sportovních, tak kulturních. 

Za sportovní kluby děkujeme především Ivu Stančekovi, který se spolu s námi věnoval němec-
kým hostům až do pozdního odpoledne. Německé přátele čekal ve Kdyni nabitý program. Jako
první si prohlédli Muzeum příhraničí a synagogu, která je zaujala nejen výkladem Šárky Kafkové
z TIC Kdyně, ale i historií, jde o 3. nejzachovalejší synagogu v západních Čechách. Dále probíha-
la prohlídka kdyňského bazénu, nové sportovní haly v areálu ZŠ Kdyně, krátce jsme se zastavili
v Domě seniorů. Následoval přejezd na koupaliště Hájovna, kde na hosty čekal typicky český oběd.
Bohužel nám počasí nepřálo. Z plánovaného výletu na zříceninu Rýzmberk sešlo a byla narychlo
použitá varianta prohlídky města Domažlice. Našim hostům se celý den velice líbil. A na základě
jejich kladné odezvy na Kdyni, její historii a sportovní zázemí doufáme, že jsme se s nimi u nás
nesetkali naposledy.                                                                                       Katka Schusterová

...zapojit se od září do kurzů!
Město Kdyně se zapojilo do projektu

Založení sítě Venkovských komunitních škol 
v Pošumaví. Co vám to přinese?

Například se dozvíte, jak řídit neziskové
organizace, financování neziskových organiza-
cí, práce s lidmi a efektivní řízení lidských
zdrojů nejen v podnicích, jak správně dle
komunitních principů připravit a naplánovat
svůj projekt, aby měl šanci uspět při žádosti 
o dotace, problematiku rovných příležitostí žen
a mužů, a mnoho dalších nejen sociálních, ale
zejména praktických témat. Ať jste zaměstnan-
cem či zaměstnavatelem v podniku, členem
neziskové organizace, spolku nebo sdružení či
zaměstnancem veřejné správy, jistě si přijdete
na své a dozvíte se zajímavé a praktické infor-
mace, které uplatníte v každodenním životě.

Kurzy v sále Muzea příhraničí jsou zdarma.
Info v TIC ve Kdyni (vedle radnice) nebo
na telefonu 379 413 555 či emailové adrese
infocentrum@kdyne.cz.

Poslední šance

V Parsberku sní o našich sportovištích

Vážená paní Heidlerová, Vážená paní
Kafková,

Jménem kolegyň, kolegů a pana starosty
Bauera bychom vám chtěli za pěkný den ve
vašem městě poděkovat. Všichni účastníci
zájezdu byli nadšeni Vaším přijetím a Vaší
srdečností. Děkujeme za námahu, kterou
jste s námi měli, a za všechno, co jsme ve
městě viděli. Můžete být hrdi, čeho jste
dosáhli. Ve vašem malém, ale bezvadném
muzeu jsou dějiny města i okolí velmi
názorně prezentovány. Absolutní špičkou je
pak váš bazén. Byli bychom rádi, kdyby-
chom měli takový pěkný a moderní bazén,
jako máte vy. Také vaše sportovní hala, má
vlastně přesně to, co u nás chybí. Barevně
vyznačené centrální hrací pole pro volejbal
je velkým přáním našich volejbalistů 
(5. liga). Bohužel je tento sen našich spor-
tovců zatím nenaplnitelný. 

Prosím, pozdravujte všechny ty, kteří nás
včera doprovázeli a pečovali o nás. Vám
patří srdečný dík.  Těšíme se na příští shle-
danou. Město Parsberg, Bavorsko

Šedesát parsberských občanů jsme přivítali na nádvoří. Zleva bavorský starosta Josef Bauer.     (vh)        

Josef Altmann a Šárka Kafková.
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Téměř do roka a do dne se mohou turisté
vydat po stopách Jana Sladkého Koziny a jeho
pověstného, osudového nepřítele Lomikara.
Patnáct obcí na Domažlicku, jež se cítí být se
slavnou historií spojeno, vyznačí tematickou
trasu, podél ní postaví informační tabule a vydá
prospekt s popisem a legendou. To všechno se
dohodlo na začátku června přímo u pomníku
chodského rebela, na Hrádku, v Chodské cha-
lupě. Projekt iniciovala společnost AgAkcent,
která také pomůže s jeho administrací.

Tématická trasa Po stopách J. S. Koziny
nabídne 15 zastavení. Informační panely upo-
zorní na místa, která jsou neodmyslitelně spja-
ta s Chodskem, Kozinou, Lomikarem a chod-
ským povstáním. Provedou tak zajímavou
etnografickou oblastí Chodska s využitím zave-
deného turistického značení. Zajímavé je, že se
jedná o projekt česko-bavorský. Zahraničním
partnerem je obec Eschlkam, která dlouhodobě
spolupracuje se Kdyňskem, i když možná lec-
koho překvapí, že i Bavorsko přitahují své-
rázné chodské dějiny. „Kozinův osud lidé od
bavorských hranic znají. Já sám jsem se 
s Kozinou setkal poprvé v knize německého
autora Maximiliana Waldschmidta: Hančička,
chodské děvče,“ vysvětluje zájem starosta
Eschlkamu Josefa Kammermeier.

Do kterých kterých obcí nás vlastně cesta za
Kozinou a Lomikarem zavede? Každá z nich 
s chodskou rebélií nějak souvisí. „Konkrétně
jde o Újezd, Draženov, Bělou nad Radbuzou,
Klenčí pod Čerchovem, Tlumačov, Stráž,
Mrákov, Kdyni, Chodskou Lhotu, Pocinovice,
Pec, Postřekov, Trhanov, patrně bude osloven
také Chodov. Například v Bělé se Wolf
Maxmilián z Lamingenu, zvaný Lomikar, naro-
dil, pohřbený je v Klenčí, ve Kdyni vlastnil
jednu z nejstarších manufaktur v Čechách, 
v Trhanově slibovali chodští vůdci zámeckému
pánu Lamingenovi poslušnost, Draženov je
zase rodištěm Kryštofa Hrubého, další výz-
namnou osobností povstání Chodů. A tak dál 
a podobně,“ vypočítává starosta Václav Kalčík

Ve stopách chodské rebelie

z Újezda, jehož obec se stala garantem projek-
tu.
Tematická trasa je zdrojem možností a inspira-
cí pro cestovní ruch. „Těší mě také to, že se
neposouváme do černobílé roviny, do strikt-
ního oddělování dobra a zla,“ uvedl na schůzce
místostarosta Kdyně Vladislav Vilímec. I na
tom se starostové v Újezdě shodli. Nic naplat.
Když se řekne Chodsko, rovná se Kozina,
rovná se hrdina. Málokdo ale ví, že tzv.
Lomikar byl zaslouženým budovatelem prů-
myslu, hutí a skláren. Dokládají to například
dějiny vesničky Pece pod Čerchovem. 

Schůzka se sice konala u Kozinova pomníku,
obec Újezd je ale významná přítomností
Kozinova statku a pamětní síně. Tam staro-
stové, jejichž obec je s životem proslulého 
a hrdého statkáře svázána, došli na samotný
závěr setkání. Prohlídka byla v němčině, všich-
ni si znovu připomněli chodské kroje, obyčeje
a zvyky. Největší obdiv ale získal dřevěný stůl
v senci, který pochází z doby Kozinova hospo-
daření na statku. Příští rok, v době otevření
naučné stezky, totiž uplyne 250 let od jeho
narození.                             Sylva Heidlerová

Josef Kammermeier v Kozinově statku.

Třináct velkých panelů rozměru 200x100
cm,  126 fotografií a překvapení – 28 velkých
fotografií klepáčů, dětských dnů a pouťové-
ho atletického dovádění od roku 2005 do
roku loňského s názvem „Jak jsme rostli“, to
všechno bylo k vidění při vernisáži výstavy
fotografií místního dětského fotokroužku. 

Každý z jeho sedmi členů měl na svém pro-
filovém panelu 10 fotografií formátu 18x24 a 8
fotek formátu 20x30 – toho nejlepšího, co za
půldruhého roku činnosti fotokroužku vytvořil.
Návštěvníci, kterých přišlo víc než 50, 
s uznáním hodnotili zajímavé kompozice 
z podzimní, zimní i jarní fotoprocházky a také
individuální práce malých fotografů ve věku 
12 – 14 let.

„Touto výstavou činnost fotokroužku
končí,“ řekl jeho vedoucí Zdeněk Huspek na
zahájení, „někoho fotografování bavilo tak, že
se mu stalo koníčkem a s jeho obrázky se určitě
ještě setkáme, někdo pojal kroužek jako nut-
nost cosi vyfotit a dodat to na schůzku. Ani to
není špatné, alespoň dneska ví, o čem fotogra-
fování vůbec je.“ Výstava se uskutečnila díky
vedení obce, které zajistilo nákup panelů (i pro
budoucí výstavní akce) a zaplatilo vytištění
fotografií (celkem 1203 koruny). Poděkovat je
nutno také Vladimíře Kacerovské, její dceři
Báře a Andree Jungové za významný podíl při
instalaci výstavy a starostce Janě Dirriglové za
úvodní řeč i za přípravu občerstvení, které zaji-
stily i další maminky. A když neděle, tak byly 
k mání buchty a podobné domácí sladkosti.

Obec výstavu nabídne infocentru ve Kdyni 
a do bavorských Nových Kostelů, s jejichž rad-
nicí má Loučim přátelské vztahy.

Zdeněk Huspek

Dům seniorů Kdyně 
získal certifikát 

Pracoviště bazální stimulace
Domovu seniorů ve Kdyni ho udělil

Institut Bazální stimulace. 
Jedná se o vědecký pedagogicko – oše-

třovatelský koncept podporující vnímání,
komunikaci a pohybové schopnosti
člověka. 

Ošetřovatelská péče nebo pedagogická
praxe je v konceptu strukturovaná tak,
aby byly podporovány zachovalé schop-
nosti (komunikační a pohybové) klienta
nebo žáka. Předpokladem je také práce
s autobiografií (individualitou) klienta
a integrace jeho příbuzných do ošetřova-
telského nebo pedagogického procesu.
Koncept má vypracované rehabilitační
techniky pro stimulaci vnímání tělesného
schématu (somatická stimulace), vestibu-
lární stimulaci, vibrační, taktilně-haptic-
kou, chuťovou, optickou, auditivní
a olfaktorickou stimulaci. 

Bazální stimulace je integrovatelná do
klinické péče (intenzivní medicína, neo-
natologie, následná péče) a také do nekli-
nické praxe (domovy pro seniory, ústavy
sociální péče, speciální školy, hospice
a domácí péče). U klientů s nezvratnými
změnami jejich tělesného a duševního
stavu výrazně podporuje kvalitu jejich
života.       www.bazalni-stimulace.cz.

Dům seniorů Kdyně

SPOLEČNOST AGAKCENT NABÍZÍ

Konverzační kurzy německého
jazyka pro středně pokročilé: 

Veřejná správa, cestovní ruch, obchodní
němčina. V osadě Hájovna, v chatách se
sociálním zařízením a kuchyňkou. Podle
momentální poptávky je možné zorganizo-
vat meditační či relaxační večer v ceně
kurzu. Počet účastníků je omezen!
Tel. 602 168 171, infocentrum@kdyne.cz. 
Cena 3 600,- Kč včetně ubytování.    
TERMÍN od 22.09. - 12.15 hod.

do         24.09. - 11.00 hod.
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Obchodní dům Baťa ve Všerubech.

S myšlenkou zřízení památníku Boženy
Němcové přišel již v roce 1932 místní odbor
Národní jednoty pošumavské (NJP) a rozhodl
se zakoupit pozemek, na němž kdysi stával
dům lékárníka Josefa Myšky. Právě u Myš -
kových rodina Josefa Němce při pobytu ve
Všerubech bydlela. Pozemek v té době patřil
firmě Baťa, která za něj požadovala příliš vyso-
kou cenu. Spolek se proto rozhodl pořádat kul-
turní akce a peněžní výtěžek z nich použít 
k tomuto účelu. Všerubský odbor NJP podpoři-
ly i odbory v Prapořištích a ve Kdyni. Prvním
počinem byl koncert pořádaný 10. července
1932 u sv. Anny na Tannaberku, tehdy
oblíbeného výletního místa. Z odkoupení
pozemku nakonec přes všechno úsilí sešlo. 

Nápad nezapadl, ožil v roce 1935 a kone-
čně začal dostávat konkrétní podobu. Do
projektu se zapojilo mnohem více subjektů.
Mimo jiné firma Baťa, která mezitím na
pozemku postavila svůj další obchodní dům
s obuví. Zachovala se však velkoryse, zhoto-
vení pamětní desky financovala a nechala
umístit na průčelí obchodního domu. 

Odhalení pamětní desky spisovatelce nebylo
samostatnou akcí, „pouze“ uzavíralo třídenní
národopisné slavnosti, konané na Chodsku ve
dnech 4. až 6. července 1936. Jejich hlavním
pořadatelem se stalo pražské ústředí Národní
jednoty pošumavské. 

Od pondělního rána 6. července panoval na
silnici z Klatov do Všerub nebývalý ruch. Lidé
z vesnic na trase s napětím očekávali příjezd
patrona celé akce, ministra národní obrany
Františka Machníka. V ministerském úřadu
fungoval teprve rok, ale k Pošumaví měl vřelý
vztah. V letech 1925 – 1935 působil jako ředi-
tel Švehlovy hospodářské školy v Klatovech, 
v roce 1925 byl zvolen poslancem Národního
shromáždění za Republikánskou stranu české-
ho venkova. Ministrem se stal v nelehké době. 

Na Vráži, hranici kdyňského okresu, uvítala
ministra deputace městských i okresních úřed-
níků, zástupců politických stran, spolků a insti-
tucí, vojska, četnictva a silniční policie.
Všichni pak společně odjeli do Kdyně, kde
proběhlo oficiální přijetí ministra Machníka za

hojné účasti veřejnosti. Cestou do Všerub se
konala ještě jedna zastávka, a to u kostelíka sv.
Václava na Brůdku, kde se skupina setkala 
s historikem Františkem Roubíkem. Ten posky-
tl zasvěcený výklad k dějinám celého regionu. 

Mezitím se už ve Všerubech formoval prů-
vod vojska, spolků i veřejnosti. Úderem 14.00
hodiny za zvuků vojenské hudby se průvod, 
v jehož čele nesli legionáři státní vlajku, přesu-
nul k obchodnímu domu Baťa. Za nimi kráčela
čestná rota hraničního praporu 6. Sibiřských
úderníků, dále hasiči, Sokolové, oddíl celní
pohraniční stráže, deputace Národní gardy,
menšinová sdružení, němečtí hasiči a veteráni.
Mohutný průvod uzavíral proud lidí v chod-
ských krojích a množství návštěvníků z řad
české i německé veřejnosti. 

Brzy po průvodu dorazil na místo slavnosti 
i ministr Machník s doprovodem. Konečně
mohlo dojít ke slavnostnímu zahájení - zazněla
státní hymna a byla vztyčena státní vlajka.
Ministr přijal hlášení od velitele domažlické
posádky pplk. J. Herkloce a vykonal přehlídku
čestné roty. Nato byli spolu s chotí obdarováni
kyticemi, jak jinak než dětmi všerubské české
školy - Jiřím Tomandlem a Věrou Kadidlovou.
Po oficiálním přivítání a zasednutí přítomných
hostů na tribuně začaly slavnostní proslovy.
Bylo jich hned několik. Hana Štěpánková ze
Kdyně se zaměřila na pobyt Němcové v našem
kraji, spisovatel a novinář František Sekanina
zhodnotil její dílo jako zástupce Svazu spisova-
telů. Největšího potlesku z obecenstva se však
dostalo ministru Machníkovi a jeho projevu
zaměřeného na tehdejší vyhrocené poměry na
hranicích země. Připomněl svátek mistra Jana
Husa a mimo jiné řekl: 

„…Dali jsme menšinám tolik práv, s koli-
ka bychom byli spokojeni pro své menšiny 
v kterémkoliv jiném státě. Jsme spravedliví 
i k nejsilnější menšině německé a přihlížíme
k jejím zájmům. Na druhé straně lze pozo-
rovat již delší dobu určité vření, snahy…
Nevměšujeme se do osudů a vnitřních záleži-
tostí jiných států, ale svou milou vlast si
zařídíme po svém a máme právo požadovat,
aby se nikdo nevměšoval do osudů a vni-
třních záležitostí naší vlasti... Učení míru
nestačí jen vyznávat, ale nutno je mír
důrazně chránit. Máme dobrou českosloven-
skou armádu, které dáváme všechno, čeho
potřebuje, abychom zde stáli jako hradba, 
o kterou se musí rozmetat každý útok …
nikomu nehrozíme, hrdi tu stojíme, nikoho
se nebojíme, ale své vlasti nedáme, a bude-li
třeba, budeme ji hájit do poslední kapky
krve.“ 

Následovalo odhalení pamětní desky a její
odevzdání pod ochranu města Všeruby a míst-
ního odboru NJP. Na desce vedle reliéfu stálo:
„V domě, který stál na tomto místě, žila a tvo-
řila v letech 1847-1848 Božena Němcová.“
Jejím autorem byl akademický sochař Julius
Pelikán z Olomouce. 

Celou slavnost ukončil Jaroslav Štěpánek,
jednatel Baarovy společnosti. Nato se stejně
ukázněně nekonečný průvod s vojenskou hud-
bou a čestnou rotou v čele seřadil a za bou-

řlivého jásotu procházel kolem tribuny. Takřka
všichni se přesunuli na náměstí, kde koncerto-
vala vojenská hudba. Večer pokračovala veseli-
ce s chodskými zpěvy a tanci v hostinci pana
Maška se vstupným tři koruny na osobu. 

Hraničářskou slavnost pořádanou Baarovou
společností v Domažlicích, Okresním osvěto-
vým sborem ve Kdyni a NJP ve Všerubech při-
jela podpořit řada osobností z kulturního a poli-
tického světa na regionální i celostátní úrovni.
Mezi nimi nechyběl Karel Hašler, oblíbená
autorka kuchařek s národopisným zaměřením
A. M. Tilschová, překladatelka a folkloristka
N. Melniková – Papoušková, primátor Prahy
K. Baxa a mnoho dalších, několik generálů 
i vyšších důstojníků a zástupců kulturních 
i dobročinných spolků. Bezpečnost ministra
Machníka a jeho doprovodu zajišťovali tři
strážníci v civilu. Průběh odpoledne dokumen-
tovalo několik fotografů - M. Šlais ze Kdyně,
dr. Larva z Plzně, J. Švec z Prahy a firma
Kratochvíle z Domažlic. Ta se ke spokojenosti
všech postarala i o ozvučení.   

Chodské slavnosti se vydařily, lidem poskyt-
ly spoustu kulturního vyžití. Ale až ve
Všerubech přerostly v mohutnou národní mani-
festaci na podporu brannosti národa. Dokázala
to obrovská účast českého i německého obyva-
telstva, jež se odhadovala na 10 000 osob. Za
pár let bylo všechno jinak. Zástupci čtyř zemí
tzv. mnichovskou dohodou rozhodli, že Česko-
slovensko musí do 10. října 1938 postoupit
pohraniční území obývané Němci (Sudety)
Německu. A tak 6. října, přesně dva roky a tři
měsíce po slavnosti, se ze Všerubska stěhovali
do vnitrozemí poslední Češi.  

Za války se pamětní deska Boženy Němcové
poděla neznámo kam. Zcela nová byla před
kostelem instalovaná v roce 1947.

Jitka Kurcová, 
Muzeum Chodska v Domažlicích

Při návštěvě Městské knihovny ve
Kdyni v pondělí 18. července zazname-
nalo již 73 čtenářů nový výpůjční systém,
který se právě tento den spouštěl.

Počítačovým zpracováním knihovního
fondu a spuštěním výpůjčního protokolu
se Kdyně připojila k řadě knihoven, které
již tento systém používají. Nový systém
je přínosem pro čtenáře, ale i pro knihov-
nice. Proces výpůjčky se podstatně
zrychlil, zkvalitnil a zpřehlednil. Čtenáři
mají možnost nahlédnout do fondu i pro-
střednictvím webových stránek:

www.knihovnakdyne.webk.cz
či přímo z on-line katalogu:
http://kdyne.knihovny.net/katalog.

Irena Hambeková,
Knihovna Kdyně

Kdyňská knihovna
modernizuje

75.  let  od odhalení  památníku Boženy Němcové
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Chodové ze Lhoty v Chodové Plané

V roce 1970, po Elitexiádě (sportovní hry
koncernu Elitex), se začala scházet parta hráčů
volejbalu na hřištích Sokola Kdyně k pravi-
delnému tréninku nebo jen k zahrání si. Na
podzim roku 1970 přišel mezi hráče předseda
TJ Sokol Jiří Hrdonka a Jiří Kapic s návrhem,
aby hráči založili oddíl volejbalu pod TJ Sokol
Kdyně. Oddíl byl založen. Zakládajícími členy
oddílu byli Jan Novák, Jiří Vavroch,
František Kraus, František Günter, Pavel
Fuchs, Karel Fiala, Václav Lovčík, Milan
Šmucr, Rosťa Skopal, František Hanzlík,
František Bublík a další. Počet členů rychle
narůstal. Od roku 1971 začalo družstvo mužů
hrát okresní přebor. Z počátku bylo cílem
Kdyňáků porazit mužstvo Pocinovic, které mělo
vyzrálejší mužstvo s bohatšími zkušenostmi.
Vzájemné zápasy vynikaly bouřlivou atmosfé-
rou. V roce 1973 postoupily Pocinovice do
krajského přeboru II. třídy a za rok na to 
i Kdyně.

Ve funkci předsedů oddílu odbíjené Kdyně se
v průběhu let vystřídali: Ing. Jan Novák 1970 -
74, Ladislav  Mašek 1974 - 78, František
Piskáček 1978 - 96, Ing. Karel Fiala 1996 -
2000, Miroslav Výškrabka 2000 - 08. Od roku
2009 je předsedkyní Tereza Kolbeková. 

Z historie oddílu vzpomínáme na obětavé
vedení družstva žáků paní Altýnskou, na družst-
va žen, volejbalových nadějí. Na účast oddílu
na Elitexiádách, soutěžích ROH a Sokola. Na
turnaje Osvobození, O pohár města Kdyně, či
na zápas basketbalové reprezentace ČSSR-
Kdyně (1:3). V současné době má oddíl cca 35-
ti člennou základnu. Mužstvo mužů hraje kraj-
skou soutěž II. třídy, soutěž 2010/2011 ukončili
na 3. místě. Ženy hrají okresní soutěž a žáci se
pravidelně zúčastňují soutěže Nadějí. Tréninky
probíhají v létě na hřišti za sokolovnou (dnes
na hřišti u školy), v zimě ve sportovní hale. Do
další činnosti přejeme oddílu mnoho pěkných
zážitků s volejbalem, žádné zranění a příliv
dalších zájemců o tento hezký sport.

Ing. Karel Fiala

V průběhu měsíce června 2011 byla dokončena rekonstrukce budovy a osazení technologie
úpravy vody v Černíkově, na úpravně v Úžlebci. V současné době je ve zkušebním provozu.

Odebrané zkušební vzorky jsou v pořádku a odpovídají normám o kvalitě pitné vody. 
Jaroslav Šlachta, starosta obce 

Druhou nejcennější památku v republice si 
v červ nu prohlédli dobrovolní hasiči i další oby-
vatelé Lhoty, Pocinovic, Dobříkova a Loučimi.

Na zámku v Bečově nad Teplou jim průvod-
kyně nejprve ukázala prostory a potom také
relikviář svatého Maura, jehož historickou 
i uměleckou hodnotu odborníci řadí hned za
korunovační klenoty. Prohlídka několika míst-
ností celého prvního patra s vystavenou historií
nalezení památky a jejího jedenáctiletého res-
taurování vyvrcholila v zatemnělé místnosti 
u nasvíceného relikviáře, který je vyrobený 
z pozlaceného stříbra, pozlacené mědi a ozdo-
bený téměř 200 drahými kameny. Jestli někdo
do té doby považoval celou záležitost za

muzejní kousek, jakých je vystaveno na zám-
cích spousty, tady zůstal stát v němém obdivu. 

V Mariánských Lázních se polovina zájezdu
vydala do Miniaturparku, kde jsou k vidění
zmenšeniny významných českých hradů,
zámků a dalších staveb, včetně modelů letadel
je to 43 objektů. Ostatní si prohlédli střed láze-
ňského města se zpívající fontánou. Její tóny
zazní pouze v každou lichou hodinu, a poněva-
dž na prohlídku města byly necelé dvě hodiny
zrovna v mezidobí, museli se zájemci spokojit
pouze se šploucháním vodotrysku. Všechny
totiž čekal závěr zájezdu – prohlídka rodinného
pivovaru v Chodové Plané, večeře a posezení
v restauraci ve skále.                   Zdeněk Huspek

Za krásného slunného odpoledne se již po
patnácté sešli lidoví umělci v Lomečku nad
Chodskou Lhotou. Tento zahrádkářům zaslíbe-
ný areál byl svědkem pohodového setkání
muzikantů, tanečníků, zpěváků i mistrů mlu-
veného slova. O zahájení se postaral předseda
lhoteckých zahrádkářů Miroslav Bayer, který
celý pořad rovněž moderoval. Jako první se
představil Milan Wiesner rodák z Branišova se
svojí heligonkou a pokoušel se rozezpívat zhru-
ba šedesátku přítomných diváků známými
lidovkami. Po harmonice následoval, nebojím
se říci, zlatý hřeb celého odpoledne v podání
tanečního souboru Bystřinka. Tanečníci v krás-
ných chodských krojích předvedli se zaujetím
provedené taneční kreace, doprovázené upřím-
ným potleskem. Velké uznání patří pracov-
níkům domova, kteří věnují svým svěřencům
tolik péče a trpělivosti. Aby bylo, jak se říká od
všeho kousek, následoval fejeton Zdeňka
Huspeka o pětiklasé pšenici dovezené, jak
jinak, ze Sovětského svazu. S humorem, pou-
čením i vzpomínkou na mládí, předvedl autor,
že i fejetony patří do tohoto programu.

Zásobování pitnou vodou v Černíkově

V Lomečku se schází umělci
Následovalo vystoupení kapely Mikeška, která
za to vzala pěkně od podlahy. Obdiv zaslouží
rovněž vystoupení Josefa Mráze z Chodské
Lhoty, který vedle svojí básně přidal ještě
báseň K. H. Borovského Král Lávra, a to celou
a zpaměti. Jenom pro zajímavost, tato báseň má
37 slok. To umím ještě ze školy, řekl s úsmě-
vem pan Mráz. Dalším z účastníků setkání byl
Jiří Petrželka ze Starého Klíčova, který se svou
harmonikou a pěveckým nasazením příjemně
pobavil zejména starší generaci. Na kytary
zahráli Václav Kohout ze Kdyně a Václav
Klička z Nýrska. Svojí troškou do mlýna
přispěl i místní (dle slov novinářských) veršo-
tepec Milan Zajíc. Na závěr stylově zahrála
country kapela Aurora ze Kdyně. Na závěr si
dovolím oslovit Lidové umělce ze širokého
okolí a pozvat je na naše setkání, které se usku-
teční v červenci 2012. Zpěváci i hudebníci, vší
kultury milovníci, mistři mluveného slova, při-
jďte za rok do Lhoty znova!              Milan Zajíc

Na snímku vpravo taneční soubor Bystřinka
z Domova pro osoby se zdravotním postižením
z Bystřice.                      Foto Vlasta Zajícová

40 let 40 let 
volejbaluvolejbalu



KOLO kolovečské léto s kovbojem
V termínu od 10. 7. do 23. 7. se konal tradi-

ční letní tábor PS KOLO Koloveč. Tentokrát na
téma: Léto s kovbojem. Již název napovídá, že
se vše točilo kolem kovbojů, koní, krav 
a dobrodružství. Jako správní kovbojové mohli
všichni navštěvovat saloon, kde se hráli karty 
a popíjela kolaloka či jiné nápoje. 

Někteří účastníci měli doplňkový program -
AIRSOFT. Přes rok navštěvují oddíl a teď na
táboře si to mohli užít. V doprovodu svých
vedoucích vyráželi do okolí každý druhý den.

A co na to účastníci?
….Poprvé, když jsme šli hrát, tak jsme se hle-

dali tři hodiny a stejně jsme se nenašli.
Nakonec nás Vojta - vedoucí - rozdrtil a my
jeho taky… Dnes jsme si zahráli a šly s námi i
holky. Byl s nimi Vojta, tak nás zase dostali.
Moc mě to bavilo.

… Ten bivak, o kterém píšu, není úplně tak
bivak. Spali jsme u hostince na Pleši 
v dřevěném altánu. Museli jsme se na sebe tro-
šku zmáčknout, ale byla to docela legrace.

Nejdřív jsme hráli tichou poštu, a pak jsme si
říkali vtipy. Po odpočinku jsme měli nástup,
kde nám vysvětlili pravidla, jak se hraje hra,
která byla zaměřena na fyzickou sílu. Měli jsme
chytat býky (vedoucí a instruktoři) a měli jsme
si je odnést na určené místo, kde jsme je pro-
dali. Každý měl vždy 7 životů a my u sebe koule
vyrobené z plyšového materiálu. Odnést býky
bylo na čas a místa se různě střídala, ale byla
to veliká sranda.   Za PS Kolo Koloveč 

Martina Bozděchová
www.kolokolovec.pionyr.cz

Od pátku 15. července až do neděle bylo živo na stanětickém koupališti. Slavila se zde již
poosmé pouť ve velkém obecním stanu. V pátek zahájila třídenní maraton skupina Borraco. 
V sobotu převzala štafetu skupina Elixír. Toto duo vystoupilo zde už po několikáté a vždy sklidilo
úspěch. Maraton doběhla v neděli odpoledne dechová hudba Dupalka. Ve stanu obsluhovali a vše
organizovali místní mladí hasiči, za což jim patří velký dík. Na sobotní odpoledne byla připravena
zábava i pro sportovce. Na stanětickém koupališti připravili místní dobrovolní hasiči nohejbal.
Nohejbalového zápasu se zúčastnilo mnoho trojic, ale jen jeden tým mohl vyhrát. Jehňata 
z Mrákova si vedla velmi dobře, a proto vybojovala první příčku. I druhé místo putovalo do
Mrákova s týmem Jahody, třetí se umístilo družstvo FC Kosmos ze Zahořan. Ale pouť nezpestřil
jen nohejbal na koupališti, ale i fotbal na nedaleké Hůrce. Tuto akci, už ale pořádali oprechtičtí
hasiči, kteří ve své vesnici také slavili pouť. Zde podporovalo své fotbalové týmy o poznání více
fanoušků. Nejlépe se umístili Bahňáci ze Kdyně, druzí byli fotbalisti ze Hříchovic (na snímku) 
a třetí příčku obsadilo mužstvo z Bořic.         Hanka Hoffmannová

Pouť Stanětice
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Divoký západ
ve Kdyni

Po jedenácté se konal dětský den ve stylu
divokého západu na hřišti na Kobyle. Za slune-
čného počasí nechyběli indiáni, kovbojové,
koně a tanečky v podání country kroužku
Jestřábci. Také soutěže, za které bylo spoustu
velkých i malých cen poskytnutých sponzory,
mezi které patřily např. Město Kdyně, FK
Kdyně a nejen kdyňské firmy a obchody. Účast
dětí byla veliká, což organizátorům udělalo
obrovskou radost, protože veškeré úsilí s pří-
pravou dne se vyplatilo. Jménem pořadatelů
z Ranče Jestřáb děkujeme všem za podporu
a pomoc.                                  Vlasta Levorová
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SRPEN
22. 6 - 23. 8. Kdyně, Výstava tapisérií
Lýdie Šloufové v sále Muzea Příhraničí 

� 12. - 13. 8. Domažlice, Chodrockfest
na závodišti TJ Start, Škwor,UDG,
Tleskač a plno dalších skupin,
www.chodrockfest.cz
� 12. - 14.8. Domažlice, Chodský vele-
trh, hala TJ Jiskra Domažlice, Veletrh sta-
vebnictví, bydlení a hobby; pestrá nabídka
výrobků a služeb pro stavbu, vytápění, opra-
vy, vybavení bytu, dílny a hobby + sekce
kosmetiky a módy Moderní žena, Pátek 13
– 18 hod, Sobota 9 – 18 hod, Neděle 9 – 17
hod, vstup zdarma, www.omnis.cz
� 20. - 21. 8.  Koloveč, Kolovečská pouť,
info o programu na www.mestyskolovec.cz
� 20. 8. Domažlice, dětské představení
Michalův salát, od 10. 30 hod v Letním
kině, popř. v kině Čakan, předprodej v TIC
Kdyně
� 20. 8. Kdyně, KČT Kdyně pořádá
výlet k jezeru Laka, vede J. Kufnerová,
info na vývěsce KČT Kdyně
� 21. 8. Kdyně, s letošním létem se roz-
loučí dechová hudba Dupalka, od 17:00
hodin v parku u Muzea Příhraničí.
� 27. 8. Mezholezy, Loučení s prázdni-
nami, odpoledne plné her, soutěží a překva-
pení pro děti i dospělé, večer taneční zábava
� 28. 8. Nová Ves, Venkovní turnaj ve
stolním tenise na novém dětském hřišti.
Čas upřesněn na www.novaveskd.cz
ZÁŘÍ
� 6. 9. Kdyně, Vernisáž Václava Siky –
Krajiny Francie (Provence) v sále Muzea
Příhraničí ve Kdyni od 17:00 hod, výstava
potrvá od 7. 9. do 31. 10.
� 9. 9. Kdyně, 38. setkání kdyňských
pamětníků v sále Muzea Příhraničí ve
Kdyni od 14. 30 hod
� 10. 9. Kdyně, Branišovské vyhlídky
na Šumavu, vede K. Krejčiříková, info na
vývěsce KČT Kdyně
�� 17. 9. Mezholezy, Zájezd do Kašpers -
kých Hor s prohlídkou hradu Kašperk,
Muzea Šumavy, Muzea historických moto-
cyklů a nově otevřené Pivovarnické muze-
um, info OÚ nebo v krámu u paní Haasové
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� 17. 9. Kdyně, Autobusový zájezd
Bavorský les stezkou korunami stromů,
vede M. Frei, na vývěsce KČT Kdyně
� 26. 9. Prapořiště, Konkurs na popu-
lární pěveckou soutěž SOLASIDO, od 
13.00 hod ve škole v Prapořišti, jsou zváni
žáci základních škol, více na stránkách
www.solasido.cz, www.skolapraporiste.cz 
� září/říjen Černíkov, 10. podzimní pěší
vycházka, www.cernikov.cz a na vývěsních
tabulích obce, zve obec Černíkov
ŘÍJEN
� 1. 10. a 8. 10 Koloveč, premiéra nové
divadelní hry M. Volfa "Katka a bude z ní
matka", sál KD Koloveč, veselohra bujaré-
ho žánru proti nudné moralitě, místy s ero-
tickým nábojem v podání DS Kolofantí,
informace o předprodeji vstupenek na souc-
kova.janka@seznam.cz
� 6. 10. Prapořiště, Finále pěvecké sout-
ěže SOLASIDO v sokolovně v Prapořišti,
začátek v 18. 00 hod, zve Škola Prapořiště

SRPEN
26. 7. - 12. 8.   DOVOLENÁ
16. - 17. 8.  20:00 Lidice (ČR)
19. - 20. 8.  20:00 Lidice (ČR)
23. - 24. 8.  20:00 Harry Potter a relikvie

smrti 2 (VB,USA)
26. - 27. 8.  20:00 V Peřině (ČR)
30. - 31. 8.  17:00 Auta 2 (USA)
30. - 31. 8.  20:00 Hanna  (USA)

ZÁŘÍ
2. -   3. 9.  17:00 Harry Potter a relikvie

smrti 2 (VB,USA) 
6. -   7. 9.  20:00 Lidice (ČR)
9. - 10. 9.  17:00 Šmoulové (USA)

13. - 14. 9.  20:00 Tvůj snoubenec, 
můj milenec (USA)

16. - 17. 9.  20:00 Jmenuji se Oliver Tate 
(VB,USA)

20. - 21. 9.  17:00 Auta 2 (USA)
23. - 24. 9.  20:00 Barbar Conan (USA)
27. - 28. 9.  20:00 Muži v naději (ČR)
30. 9.          20:00 Muži v naději (ČR)

V neděli 10. července se odpoledne konala
poutní mše svatá v Běhařově. Tamní kostel je
zasvěcen svatému Prokopu a býval kdysi fili-
álním kostelem Loučimské farnosti, nyní již
několik let patří do vikariátu Klatovy. Poutní
mši svatou sloužil letos ale vikář Miroslav
Kratochvíl z kdyňské farnosti.

V úvodu mše svaté přinesli místní hasiči
nový obraz svatého Floriána - patrona hasičů,
který v závěru mše svaté pan vikář posvětil 
a hasiči ho v průvodu spolu s věřícími odnesli
k novému hasičskému muzeu. Tam promluvil
běhařovský starosta a poděkoval všem, kteří se
podíleli na této stavbě a kteří zapůjčili vysta-
vené exponáty. Pan vikář požehnal prostorám
muzea, starosta přestřihl pásku a obraz sv.
Floriána slavnostně pověsili dovnitř. Všichni
poutníci si mohli poprvé prohlédnout nové
hasičské muzeum. Slavnosti se zúčastnili i hasi-

Nové hasičské muzeum
v Běhařově

Derniera Charleyovy tety
Poslední představení hry Charleyova

teta, v pořadí už sedmnácté, zahrál
ČERNOCH na koupališti v Úžlebci 5. 7.
Na čtyřicet diváků se přišlo pobavit a roz-
loučit s touto hrou. 

ČERNOCH se kytičkou rozloučil s hos-
tujícími a končícími herci. Ještě než zavě-
sí a uloží kostýmy a kulisy, děkuje
ČERNOCH i touto cestou všem, kteří se
mu po celý rok smáli. Snad bude čemu 
i příští rok. Jan Pernikl

či a věřící z okolních obcí a na všechny nako-
nec čekalo na návsi malé občerstvení.

Martina Matějková, Loučim

Úspěšné družstvo Masarykovy ZŠ ve
Kdyni v květnu získalo v oblastním kole
Soutěže hlídek mladých zdravotníků 
2. stupně v Domažlicích 2. místo. 

Mladé zdravotnice prokázaly znalosti při
poskytování první pomoci a dopravě zraně-
ných, v obvazové technice, ale také poznáva-
ly dopravní značky, léčivé rostliny a odpo-
vídaly na otázky o lidském těle. Blaho -
přejeme! Byly to Jana Čáslavová, Jiřina
Neubellerová, Karolína Macánová, Lucie
Zlámalová, a Kateřina Patková

Šárka Zlámalová

Úspěšná zdravotní hlídka



žstvím chleba) za 35 korun si dopřál skoro
každý. A kdo zůstal na večerní zábavu na par-
ketu, mohl si dopřát také i něco ostřejšího.

Při vyhlášení vítězů (pro první tři peněžní
prémie 2000, 1500 a 1000 korun, pro vítěze
menší pohár do vlastnictví a velký putovní do
příštího klání) stříkalo šampaňské a mezi sout-
ěžícími vládla pohoda a spokojenost. Celková
atmosféra byla uvolněná a příjemná, sešli se
známí a kamarádi, poseděli, poklábosili,
závodníkům zafandili… do Libkova by se
mohli jezdit učit pořadatelé, jejichž akce sko-
mírají na návštěvnost. I když recept na úspěch
asi nikdo neprozradí – pokud jej vůbec ví.
Protože některé věci jsou takříkajíc mezi
nebem a zemí.                              Zdeněk Huspek

Němčice u Kdyně se zúčastnily 5. Němčické olympiády v Němčicích u Netolic. Naši obec reprezen-
tovalo 18 obyvatel, z toho 12 soutěžících ve třech soutěžních disciplínách. V silné konkurenci osmi
obcí zvaných Němčice zvítězily domácí Němčice u Netolic, druhé Němčice u Litomyšle, třetí
Němčice na Hané. Akci za naši obec připravila TJ Rozvoj Němčice s obecním úřadem. Krásně zor-
ganizovaný sportovní den s hudbou a atrakcemi se všem moc líbil.                  Jan Hvizd, starosta                             

Němčická olympiáda

Na jedenáctý ročník couvání traktorů kolem
libkovské návsi se přihlásilo dvanáct závod-
níků, což je maximum stanovené pořadateli
především kvůli délce času pro závod vyhra-
zeného. Z minulých ročníků známá jména tak
doplnili tři nováčci – Miroslav Hejl z Cho -
těšova, Václav Mencl ze Žákavy a Josef
Hrbáček z Blažejova. Soutěžilo se soukro-
mými, perfektně udržovanými traktory, které si
účastníci půjčovali. K vidění tedy bylo jen pět
strojů a kromě jediné výjimky to byly všechno
staré dobré Zetory, jen František Šrámek přijel
s traktorem Case. V porovnání s loňskými časy
jsou ty letošní poněkud delší, pořadatelé připra-
vili soutěžícím překvapení a přidali na trati
dalších 100 metrů a jednu pravoúhlou zatáčku,
takže start a cíl (oproti minulým ročníkům) byl
v jednom místě. 

„Trochu se to nelíbilo,“ řekl ke změně sta-
rosta Libkova Jan Pflanzer, o jehož putovní
pohár se každoročně soutěží. Další změnou,

Na libkovské návsi, traktoru a plovoucím parketě 

Základní škola v Kolovči projde celkovou
modernizací.

Městys Koloveč dokončil loni finančně
náročný projekt přestavby bývalého objektu
restaurace Šumava na dnes již plně funkční 
a využívané kulturní a administrativní zařízení
a nyní upírá usilovně pozornost na základní
školu, která prochází, počínaje letošním rokem,
postupnou modernizací. 

„Kolovečskou školu, jejímž zřizovatelem
je městys Koloveč, navštěvuje ve školním
roce v průměru kolem 220 – 230 dětí, z toho
zhruba 40 % tvoří děti z Kolovče a Zíchova
a 60% děti z 18 okolních spádových obcí. 

Zatím se daří i přes nahodilé populační
výkyvy kapacitu školy naplňovat, ovšem je
třeba zlepšovat podmínky výuky žáků a práci
pedagogického sboru, aby byla naše škola
schopna nabízet podmínky minimálně srovna-
telné s ostatními okolními školami a dosahovat,
tak jako doposud, velmi dobrých výsledků.
„Fungující škola je základem rozvoje každého
sídla, Koloveč nevyjímaje, a mělo by jí věnovat
zvýšený zájem každé rozumné vedení obce“,

V Kolovči přemelou starou školu na novou
řekl starosta Václav Pergl. Samozřejmě, že
není vše tak jednoduché, jak se na první pohled
zdá. Fungující škola také potřebuje stabilní
ekonomické zázemí, které je povinen vytvářet
ze svých prostředků zejména zřizovatel s ostat-
ními obcemi, jejichž děti do příslušné školy
docházejí. „Vůle spolupracovat na rozvoji
Základní školy v Kolovči zatím mezi zaintere-
sovanými obcemi, až na výjimky, funguje,“
řekl Pergl a dodal, že si věcného přístupu
zástupců těchto obcí velice váží. 

O tom svědčí také realizace společného pro-
jektu dovybavení a modernizace učebny výpo-
četní techniky. V měsíci červnu byla provedena
v učebně výpočetní techniky výměna 25 PC,

včetně 22“ LCD monitorů a ostatního příslu-
šenství, které splní dohodnuté technické para-
metry, potřebné pro kvalitní výuku žáků. 

Celkové náklady činily cca 400 000,- Kč
včetně DPH, z toho podíl ostatních obcí,
jejichž děti dochází do ZŠ Koloveč, činily
205 000,- Kč, částku ve výši 195.000,- Kč
uhradil Městys Koloveč.

Současně probíhá v ZŠ Koloveč realizace
projektu „Peníze školám“. Garantem tohoto
tzv. „živého projektu“ je přímo vedení ZŠ
Koloveč včetně pedagogického sboru. 

O další modernizaci školy čtěte příště!
Městys Koloveč

hodnocenou naopak příznivě, byl hudební
doprovod. Libkovští se tentokrát domluvili 
s tříčlennou kapelou Relax z Petrovic u Nýrska,
která neúnavně a svižně vyplňovala prostor
mezi starty jednotlivých traktorů a hrála také
při následující zábavě na plovoucím parketu.

Jak se couvá skoro půl kilometru s valníkem
vysvětlil Miroslav Rubáš ze Srb: „Většina z nás
se volantem traktoru živí a dost let, takže je to
hlavně otázka praxe a samozřejmě šikovnosti.
Tady si půjčujeme jeden dva traktory a než si
člověk zvykne, v jaké poloze zabírá spojka 
a jak cuknout volantem, aby to nebylo moc,
chvilku trvá a to jsou možná ty vteřiny, které
potom ve výsledku schází.“ Rubáš byl loni
pátý, letos mu jízda přílis nevyšla a skončil
osmý.

Pro víc než tři stovky návštěvníků přichysta-
li pořadatelé klasické občerstvení a jako každý
rok bez jakýchkoliv zádrhelů a front, takže pivo
za 20 a grilovaná klobása (s neomezeným mno-

Čtěte www.kdynsko.czČtěte www.kdynsko.cz
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Prázdniny na Kdyňsku

X. ročník koncertů v synagogách ve Kdyni nabídl první dámu naší violy.
Představila se Jitka Hosprová s kytaristkou Denisou Schneebaumovou. 

Letos o jednu zatáčku navíc, ale zase jim k tomu po celou dobu hrála
kapela. Tento podnik už získal trvalé davy příznivců.

Každoroční foto z Loučimi

Mládežnické oddíly SK Kdyně

Koncerty v synagogách

Na 15. Mezinárodním setkání harmonikářů ve Spáňově nechyběl místní
Jaroslav Mleziva.

Na rybníku "U Holce" si zasoutěžilo 43 příznivců Petrova cechu. Bylo
uloveno 480 kusů ryb. Dětskou kategorii ovládl D. Dufek (356 cm) 
a dospělou p. Janouškovec (610 cm). Další závody chystají v září. 

Největší radost fanouškům kdyňského mládežnického fotbalu udělala
starší přípravka A ( na snímku). O fotbalové sezóně ale až příště.

V Libkově couvali o život

V Kolovči jsou vody plné ryb

Když rozezní se harmonika... 
Loučimští Sokolové připravili soutěže pro děti a společné foto.                   (zh)




